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Op 27 februari 2024 stelde raadslid D.P.A. Tak (PvdA Rotterdam) ons schriftelijke vragen
over Bescherm onze haven, geef defensie de ruimte.

Inleidend wordt gesteld:
"De wereld om ons heen is in rap tempo aan het veranderen. Waar 10 jaar geleden de
landsverdediging amper een thema was, zien we anno 2024 de wereld om ons heen
gevaarlijker worden. De oorlog in Oekraine en diverse spionage incidenten vanuit de
Chinese overheid doen ons realiseren dat we weer moeten investeren in onze eigen
veiligheid. De PvdA Rotterdam heeft daarom ook al eerder aandacht gevraagd voor de
veiligheid in onze haven. Voor de PvdA Rotterdam en de Rotterdamse VVD staan het
beschermen van onze vrije samenleving voorop en wij realiseren ons dat er geen tijd te
verliezen is. De veiligheidssituatie in de wereld verslechtert in rap tempo. Met een
toenemende kans dat Europa er alleen voor komt te staan, betekent het op lokaal niveau
ook dat waar mogelijk wij Defensie moeten ondersteunen in haar opbouw. Uiteindelijk is
Defensie er voor (de bescherming) van Nederlanders en daarmee dus ook voor onze
Rotterdammers.

Met de investeringen van Defensie komt ook de ruimte vraag om de hoek kijken. In veel
gemeenten blijkt het lastig voor Defensie om steun te vinden voor haar ambities, vaak
door lokale bezwaren. Wat ons betreft hebben we niet langer de luxe om af te wachten en
verzoeken van Defensie te laten verzanden in bureaucratie.

Defensie kijkt specifiek naar Rotterdam voor de zogenaamde 'Host Nation Support' en
'Amfibisch Oefengebied'. Defensie geeft over 'Host Nation Support' aan dat: "Voor de
overslag van met name containers, inclusief gevaargoed, is een locatie in de Rotterdamse
haven met gegarandeerde beschikbaarheid noodzakelijk. Hiernaast is een derde haven
noodzakelijk voor redundantie en spreiding van de belasting van de faciliteiten en haven
en verkeersinfrastructuur."

Hieronder volgt de vragen en onze beantwoording:



Blad: 2/4
Datum: 4 juni 2024

Ons kenmerk: M2402-10982

Vraag 1:
In hoeverre is het college bekend met de vraag van Defensie naar ruimte in de
Rotterdamse haven en Tweede Maasvlakte voor respectievelijk de invulling van
'Host Nation Support' en 'Amfibisch Oefengebied'?

Antwoord:
Het college van Ben Wis bekend met zowel de ruimtevraag van Defensie ten behoeve van
het amfibisch trainen in het Rotterdamse havengebied als de positie van de Rotterdamse
haven inzake 'Host Nation Support'.

Vraag 2:
Kan het college aangeven hoe zij aankijkt tegen (eventuele) verzoeken van Defensie
voor ruimte in onze gemeente?

Antwoord:
Verzoeken van Defensie voor ruimte binnen onze gemeente worden altijd serieus
genomen en onderzocht.

Tevens wordt gesteld:
"PvdA Rotterdam en de Rotterdamse VVD hebben eerder haar zorgen geuit over bepaalde
buitenlandse invloeden, zoals vanuit China, in de Rotterdamse haven. Ook Defensie geeft
aan dat relatief veel haventerreinen in buitenlandse handen zijn. In Rotterdam is de
havengrond in handen van het Havenbedrijf Rotterdam. Echter de terminals en
overslagbedrijven zijn voor een groot deel in handen van Chinese staatsbedrijven.
Defensie geeft hierover aan dat: "Bij voorkeur wordt er een eigen haventerrein verkregen
en worden er voor een ander terrein afspraken gemaakt, voor gegarandeerd gebruik. De
voorkeur komt mede voort uit de Veiligheidsstrategie voor het Koninkrijk der
Nederlanden, waarin wordt aangegeven dat haventerreinen steeds meer in buitenlandse
handen (b.v. China) vallen."

Vraag 3:
Welke gesprekken worden er momenteel al gevoerd vanuit Rotterdam met Defensie?

Antwoord:
Er worden meerdere gesprekken gevoerd met het ministerie van Defensie over
ruimtevragen, ook in het kader van het Nationaal Programma 'Ruimte voor Defensie'.
Naar verwachting wordt eind mei 2024 de Nota van Antwoord op alle ruimtevragen en de
reacties daarop, naar de Tweede Kamer gestuurd. Hierna volgen in oktober 2024 de
bestuurlijke overleggen en worden de uitkomsten van de zoektocht naar ruimte voor
Defensie in december 2024 aan het Kabinet voorgelegd.

Vraag 4.
In hoeverre is het college bereid om samen met het Havenbedrijf Rotterdam te
bekijken op welke wijze Defensie gefaciliteerd kan worden in haar capaciteitsvraag?
Wil het college waar nodig samen met Defensie kijken naar een eigen locatie voor
Defensie in de Rotterdamse haven, op een plek die gevrijwaard is van potentiële
buitenlandse invloed? Hierbij kritisch te kijken naar aandeelhouderschap van
nabijgelegen bedrijven op eventuele buitenlandse inmenging.
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Vraag 5:
Is het college bereid na te denken over hoe de procedures voor Defensie zoveel
mogelijk kunnenworden verkort, zodat Defensie tijdig haar locatie ambities in de
Rotterdamse haven of in de nabijheid van de haven kan realiseren?

Antwoord op de vragen 4 en 5:
Ja, daar is het college toe bereid. Hierover is afstemming met het havenbedrijf.

Vraag 6:
Welke obstakels en eventuele bezwaren ziet het college in het faciliteren van
Defensie? Hoe kunnen deze zo snel mogelijk worden weggenomen?

Antwoord:
De gemeente Rotterdam heeft vanuit de historie een goed contact met het ministerie van
Defensieals geheel. Daarbij is er een goed contact met de Koninklijke Marine en met het
Korps Mariniers, niet in de laatste plaats vanwege de Van Ghent Kazerne. Eventuele
'obstakels en belemmeringen' worden in goed overleg in de langdurige goede
samenwerking weggenomen.

Vervolgens wordt gesteld:
"De Rotterdamse haven heeft ook een belangrijke economische functie en zorgt voor de
werkgelegenheid van de regio. Steeds meer bedrijven die nu de energietransitie
vormgeven hebben ruimte nodig en die is zoals gezegd schaars. De PvdA Rotterdam en de
Rotterdamse VVD vinden het belangrijk dat we zowel de economische ontwikkeling van
de haven borgen als ook invulling geven aan het verzoek van Defensie."

Vraag 7:
Op welke manier kunnen we beide belangen het beste dienen?

Antwoord:
Door goed met elkaar en met het Havenbedrijf en de bedrijven in de haven in overleg te
blijven over enerzijds de mogelijkheden om de haven en haar activiteiten zo goed mogelijk
te beschermen en anderzijds Defensie en HbR te ondersteunen bij het uitvoeren van de
NAVO-verplichtingen als Host Nation.

Tenslotte wordt gesteld:
"Naast de inmiddels geidentificeerde ruimtevraag, bestaat de kans dat er en in de
toekomst nog meer verzoeken komen aan de gemeente Rotterdam om Defensie te
faciliteren. Zo valt bijvoorbeeld te denken aan ruimte voor (maritieme) Defensie industrie,
steun voor startende bedrijven die bijdrage leveren aan onze veiligheid en het waarborgen
van voldoende ruimte voor de Van Ghent Kazerne."

Vraag 8:
Wat kan er meerworden gedaan dan tot nu toe (door Defensie) is geidentificeerd?
Leven er meer ideeën en initiatieven die Defensie kunnen helpen in het voldoen aan
Haar grondwettelijke taken?
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Antwoord:
Zoals gesteld wordt in de inleiding van deze raadsvragen, verandert de wereld in rap
tempo en worden antwoorden gezocht om snel en adequaat op deze veranderingen te
reageren. Het ministerie van Defensie, het Havenbedrijf Rotterdam, de gemeente
Rotterdam en andere betrokkenen voeren hierover gesprekken.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,

De burgemeester,




